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Informace o zasedání předsednictva Rady vysokých škol dne
22. března 2012 a hlavní přijatá usnesení
1. Zprávy z užšího předsednictva Rady VŠ
Předseda Rady VŠ doc. Fischer informoval o tom, že užší předsednictvo RVŠ se zabývalo mimo jiné záležitostí
rozhodnutí ministra školství mládeže a tělovýchovy o prodloužení akreditace studijního programu Právo a právní věda
na Západočeské univerzitě v Plzni.
Usnesení:
Předsednictvo Rady vysokých škol považuje rozhodnutí ministra školství, mládeže a tělovýchovy prodloužit
akreditaci studijního programu Právo a právní věda na Západočeské univerzitě v Plzni za krok, který je v rozporu
se zájmem posilovat kvalitu vysokých škol.
1. Zprávy ze studentské komory Rady VŠ (dále SK RVŠ)
Předseda SK RVŠ Mgr. Jašurek zrekapituloval ve svém vystoupení Týden neklidu, který se uskutečnil v týdnu od 27.
února do 2. března 2012. Účastnilo se ho 12 univerzitních měst a během 3 dnů se ho účastnilo cca 20 000 lidí. Většinou
byly na programu přednášky, diskuse, workshopy.
Mgr. Jašurek informoval o jednáních o vysokoškolské reformě. Ve dnech 27. února a 12. března proběhla jednání
zástupců SK RVŠ s představiteli MŠMT o věcném záměru zákona o finanční pomoci studentům:
- shodli se na tom, že výhrady SK RVŠ se týkají východisek a koncepce VZZ o FPS, nikoliv dílčích technických parametrů,
- identifikovali problematické oblasti a diskutovali nad alternativami řešení,
- obecně není vůle ze strany tvůrců zákona VZZ výrazně měnit,
- kolize se stavem přípravy VZZ o VŠ (standardní doba studia, školné) – některé problémy nelze řešit ve VZZ o FPS
izolovaně.
Další jednání o FPS proběhne 28. března 2012.
Na 3. schůzi SK RVŠ, která se uskutečnila ve dnech 9. - 11. března 2012 přijala SK RVŠ usnesení k aktuálnímu stavu
přípravy reformy vysokých škol a usnesení k postupu MŠMT ve věci Fakulty právnické ZČU v Plzni. Zároveň přijala
Programové prohlášení pro roky 2012 – 2014.
Usnesení:
Předsednictvo Rady VŠ vzalo na vědomí zprávy o činnosti Studentské komory Rady VŠ.
1. Hodnocení výsledků projektů Fondu rozvoje vysokých škol řešených v roce 2011
Předseda Výboru Fondu rozvoje vysokých škol (dále FRVŠ) doc. Zemánek formou prezentace informoval o hodnocení
výsledků projektů FRVŠ řešených v roce 2011. Bylo zhodnoceno celkem 1027 projektů, splněno bez výhrad bylo 1005
projektů. 9 projektů bylo splněno s věcnou výhradou a 13 projektů bylo splněno s výhradou k hospodaření s dotací.
Usnesení:
Předsednictvo Rady VŠ bere na vědomí hodnocení výsledků projektů Fondu rozvoje vysokých škol řešených
v roce 2011.
1. Vyhlášení výběrového řízení Fondu rozvoje vysokých škol pro rok 2013
Předseda Výboru Fondu rozvoje vysokých škol doc. Zemánek informoval o Vyhlášení výběrového řízení FRVŠ pro rok
2013 v tematických okruzích:
A    Inovace a rozvoj laboratoří, ateliérů a pracovišť pro praktickou výuku a informačních technologií ve vysokoškolském
vzdělávání B     Podpora pedagogické práce akademických pracovníků do 35 let G    Tvůrčí práce studentů směřující
k inovaci vzdělávací činnosti
Dále proběhlo veřejné hlasování o návrzích na předsedy a místopředsedy oborových komisí FRVŠ v roce 2013.
Usnesení:
Předsednictvo Rady VŠ schvaluje vyhlášení výběrového řízení Fondu rozvoje vysokých škol pro rok 2013. Rada
VŠ vyzývá MŠMT k urychlenému zahájení avizovaných jednání k provedení důkladné analýzy všech rozvojových
nástrojů rozpočtu VŠ pro následující roky a ukládá ekonomické komisi a komisi pro strategie a rozvoj se na
uvedených analýzách aktivně podílet.
Předsednictvo Rady VŠ schvaluje návrhy na předsedy a místopředsedy oborových komisí FRVŠ v roce 2012
pro výběrové řízení projektů FRVŠ pro rok 2013.
5. Stav projednávání věcných záměrů zákonů o VŠ a o FPS
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Místopředseda Rady VŠ prof. Zlatuška informoval o návrhu změn, které MŠMT zapracovalo do návrhu věcného záměru
zákona o vysokých školách s reflexí dosavadních diskusí o rizicích a návrhu připomínek Legislativní rady vlády -
tento návrh byl ministerstvem předložen na jednání, které mělo proběhnout 20. 3. 2012. Zároveň informoval o Návrhu
stanoviska Legislativní rady vlády k věcnému záměru zákona o vysokých školách – v tomto textu je formou poznámek
vyznačeno, nakolik je stanovisko LRV reflektováno v upraveném textu z MŠMT. Dále představil Stanovisko Legislativní
rady vlády k věcnému záměru zákona o finanční pomoci studentům a pro informaci předložil odůvodnění Ústavního
soudu k odmítnutí ústavní stížnosti, ve kterém je konstatována vazba návrhu Akreditační komise a volnosti či vázanosti
MŠMT jednat jinak, než Akreditační komise navrhuje.
Usnesení 1:
Rada VŠ bere na vědomí informace členů pracovní skupiny o jejich jednáních na MŠMT. Rada VŠ konstatuje,
že dosavadní postup MŠMT ve věci projednávání návrhu věcného záměru zákona o VŠ je nekoncepční a hrozí
změnami návrhu VZ neprojednanými s reprezentací VŠ. Rada VŠ proto vítá návrh předložený podle doporučení
pracovní skupiny náměstkem Wilhelmem na koncepční jednání o principech navrhovaných změn. Rada VŠ
zároveň považuje za nezbytné, aby byla seznámena se všemi dosavadními podklady včetně konkrétních
informací z projednávání materiálů v Legislativní radě vlády .
Usnesení 2:
Rada VŠ doplňuje složení zástupců Rady VŠ v pracovní skupině o místopředsedy doc. Münsterovou a prof. Opatrného
tak, aby v ní bylo zastoupeno celé užší předsednictvo Rady VŠ.
Rada VŠ ukládá zástupcům v pracovní skupině, aby jednali v souladu s usneseními Rady VŠ vztahujícími
se k problematice věcných záměrů zákonů, aby projednávali diskutované body s předsednictvem Rady VŠ
a zapracovávali jeho aktuální připomínky, předkládali průběžné zprávy o jednáních předsednictvu Rady VŠ a
připravili podklady pro jednání sněmu Rady VŠ.
Rada VŠ ukládá Pracovní komisi pro strategie a rozvoj vysokých škol připravit ve spolupráci s komisí legislativní
a užším předsednictvem poziční dokument stručně shrnující většinové postoje akademické obce ČR v klíčových
bodech reformy.
V případě nutnosti a dalších zvratů v jednáních s MŠMT, Rada VŠ doporučuje svolání mimořádných jednání
orgánů Rady VŠ.
1. Ekonomická problematika
Předsedkyně ekonomické pracovní komise Rady VŠ JUDr. Valová formou prezentace informovala o předpokládaném
snížení rozpočtu vysokých škol pro rok 2012, o přípravě zásad pro financování veřejných vysokých škol v roce 2013, o
připravované novele zákona č. 218/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech, jakož i o důsledcích zákona č. 373/2011 Sb.,
o specifických zdravotních službách při uzavírání dohod o provedení práce.
Usnesení:
Předsednictvo Rady VŠ odmítá vázání prostředků státního rozpočtu 2012 do oblasti vysokého školství.
Žádá náměstka ministra školství o urychlení tvorby metodiky stanovení limitu financovaných studentů pro rok
2013 a její projednání v  Reprezentativní komisi
 Předsednictvo Rady VŠ pověřuje předsedu legislativní komise Rady VŠ připravit do příštího jednání
předsednictva Rady VŠ podklad pro jednání s MŠMT o změně zákona č. 373/2011Sb. 
1. Příprava státního rozpočtu na výzkum 2013
Místopředseda Rady VŠ prof. Opatrný informoval o přípravě státního rozpočtu na výzkum 2013. Ve své prezentaci
zdůraznil nesrovnalosti při přípravě Státního rozpočtu na výzkum 2013. Zároveň apeloval na větší transparentnost a
dodržování zákona č. 130/2002 Sb. Radou pro výzkum, vývoj a inovace při přípravě návrhu státního rozpočtu na výzkum.
Usnesení:
Rada VŠ apeluje na Radu pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI), aby při přípravě návrhu státního rozpočtu na
výzkum důsledně dodržovala zákon č. 130/2002 Sb. a dbala maximální transparentnosti procesu.
Rada VŠ vyjadřuje nesouhlas se situací, kdy RVVI navrhuje pokles podílu vysokých škol na institucionálním
financování, přičemž podle posledního hodnocení výsledků výzkumu roste podíl VŠ na výzkumných výsledcích
8. Nominace zástupců Rady VŠ do pracovní skupiny pro aktualizaci dlouhodobého záměru MŠMT
Proběhlo hlasování o nominaci zástupců Rady VŠ do pracovní skupiny pro aktualizaci dlouhodobého záměru MŠMT
pro oblast VŠ pro rok 2013. Za Radu VŠ byli jmenováni doc. Ing. Jakub Fischer, Ph.D. a RNDr. Pavel Popela, Ph.D.
Kontakt:
doc. Ing. Jakub Fischer, Ph.D.
předseda Rady vysokých škol
Kontakt:   fischerj@vse.cz
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